
Het college heeft de raad voorgesteld om door te gaan met het plan voor 
de Huis van de Samenleving. Dat plan gaat over de renovatie van het 
gemeentehuis en de aanpak van het Raadhuisplein en de Havenstraat. Op 
11 december spreekt de Commissie Grondgebied over het voorstel. Met de 
renovatie wil de gemeente een Huis van de Samenleving maken dat naast 
de gemeente ook plek biedt aan de Bibliotheek AanZet, SMILE en de politie. 
Omdat de plannen duurder uitpakken dan aanvankelijk ingeschat heeft de 
raad het college gevraagd om naast het oorspronkelijke scenario ook twee 
alternatieven uit te werken. Die alternatieven zijn een nieuwe aanbesteding 
starten of een nieuw plan. Dit zijn nieuwe scenario’s naast het doorgaan met 
het huidige plan.

Het college heeft de raad voorgesteld om voor scenario 3 te kiezen. Dat 
betekent dat de raad gevraagd wordt een extra krediet van EUR 1,1 miljoen 
beschikbaar te stellen. Op 18 december neemt de raad een besluit.
De vergaderingen van de gemeenteraad zijn openbaar. Met deze pagina wil 
het college de inwoners van Alblasserdam informeren over de keuze waar 
de raad voor staat.
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Toekomst gemeentehuis en centrumhart
Huis van de Samenleving

2014
•   April
Coalitieakkoord “Dorp met karak-
ter”

•   Juni
Eerste gesprek over noodzakelijke 
renovatie gemeentehuis

•   Juli
Samenlevingsagenda 2014- 2018

•   September
BIO gemeentehuis
Gemeenteraad vraagt om een relatie te 
leggen met de centrumontwikkeling en 
een verbinding te maken met het plein, 
waarmee verlevendiging en huiskamer- 
gevoel het uitgangspunt moet zijn

2015
•   Februari
Samenlevingsbijeenkomst 
College en gemeenteraad organiseren dit 
gezamenlijk met als doel: ophalen ideeën/
sfeerbeelden/oogst brainstorm

•   Oktober 
Samenlevingsbijeenkomst  
Visie voor gemeentehuis Raadhuisplein en 
Havenstraat. Schetsen van 4 scenario’s/
interactief gedeelte/workshops

•   November
Commissie Grondgebied
Raadsinformatiebrief stand van zaken 
ontwikkelingen Raadhuisplein, 
gemeentehuis, Havenstraat
Rondleiding raadsleden

2016
•   Januari
BIO Visie op centrumhart
Presentatie “Visie op het centrumhart” 

Klankbordgroep gemeenteraad
Rol en doel klankbordgroep. 

•   Februari
“De boer op”
Wethouders en raadsleden gaan de straat 
op voor  reacties op visie centrumhart 

•   Maart
Commissie Grondgebied
Behandeling visie centrumhart, 
ontwikkeling Raadhuisplein, 
gemeentehuis, Havenstraat

Gemeenteraad
Vaststelling visie centrumhart, 
ontwikkeling Raadhuisplein, 
gemeentehuis, Havenstraat

Brainstormsessie met partners 
gemeentehuis

•   April
Klankbordgroep gemeenteraad
Kennismaking met DP6/presentatie/stand 
van zaken gebruikers/gebruikersgroep

•   Juni
Klankbordgroep gemeenteraad
Info over � nancien en stand van zaken 
Landvast
Gemeenteraad
Vaststelling Perspectiefnota, met 
reservering investering Raadhuisplein/
gemeentehuis/Havenstraat

•   September
Havenfestival
Reacties ophalen schetsontwerpen 
Huis/Plein/Verkeer

•   Oktober
Samenlevingsbijeenkomst 
Reacties ophalen schetsontwerp Huis/Plein/
Verkeer met rondleiding door gemeentehuis

•   November
Klankbordgroep gemeenteraad
Presentatie over ramingen, inclusief voor-
leggen van keuzes om kosten te verlagen.
Tribunetrap wordt geschrapt. Discussie over 
positie raadzaal en commissiekamer

•   December
Klankbordgroep gemeenteraad
Stand van zaken buitenruimte/partner/
ramingen

Werkbijeenkomst gemeenteraad
Presentatie schetsontwerp gemeentehuis 
en raadhuisplein

2017
•   Februari
Klankbordgroep gemeenteraad
Onderbouwing installatie- en bouwkosten. 
Suggestie voor ander coördinatiemodel 
vanuit klankbordgroep.

•   Maart en april
Werkbijeenkomst gemeenteraad
Presentatie VO gemeentehuis en 
Raadhuisplein/� nanciën/beantwoording 
vragen.

•   Mei
Klankbordgroep gemeenteraad

Presentatie DO door architecten en 
ontwerpers, � nanciën en communicatie

•   Juni
Gemeenteraad
Akkoord en krediet voor plannen Huis van 
de Samenleving

•   November
Start aanbestedingsprocedure

•   December
Bibliotheek Aan Zet Sluit zich aan

2018
•   April
Één inschrijver op aanbesteding
O� erte overschrijdt het krediet

Inspreken in commissievergadering
Wilt u inspreken? Meld u dan aan bij de gri�  e: gri�  er@alblasserdam.nl
Zie voor een overzicht van alle raadsleden: www.alblasserdam.nl

•   Mei
Coalitieakkoord ‘Samen maken we 
Alblasserdam’

•   Juli en augustus
Onderhandelingen met aannemer

•   September
College informeert de raad over de 
stand van zaken
Raad vraagt om uitwerken drie scenario’s

•   Oktober
Voorlopig akkoord met aannemer

•   November
Intentieovereenkomst met SMILE 
en Bibliotheek aan zet.

Informatieavond in Gemeentehuis
Toelichting op drie scenario’s

Waarom aanpak centrumhart en 
Huis van de Samenleving? 
Al sinds 2014 wordt gesproken over 
de vernieuwing van het gemeente-
huis en de aanpak van het centrum-
hart. Ook in het coalitieakkoord staat: 

“Gezond en actief meedoen in de 
samenleving, met keuzevrijheid voor 
mensen op een voor hen passende 
manier, met een centrum als 
ontmoetingshart van het dorp en 
met actieve, goede zorg, cultuur- en 

sportaanbod. Jong en oud voelen zich 
welkom in Alblasserdam en voelen zich 
op hun plaats in ons dorp.

Met de renovatie van het gemeentehuis 
versterken we de functie van ons 
centrum. Met het pand en het plein 
creëren we een omgeving waar 
inwoners elkaar kunnen ontmoeten, 
waar de gemeentelijke dienstverlening 
aan onze inwoners optimaal wordt 
gefaciliteerd en waar andere 
voorzieningen een plek kunnen krijgen.”

De uitgangspunten voor de aanpak 
zijn door de raad vastgesteld:

•  Het gemeentehuis voldoet niet 
    meer aan de eisen van deze tijd en     
    moet worden gerenoveerd.

•  Het Huis van de Samenleving moet 
    in samenhang met de visie 
    centrumhart worden ontwikkeld

•  We willen maatschappelijke waarde 
    toevoegen.

De opgave voor de verlevendiging 
van het centrum is in de Alblasser-
damse samenleving ontstaan en door 
college en raad omarmd. 

De verwachting is dat het Huis van 
de Samenleving door de combinatie 
van functies meer publiek zal trekken 
voor alle partners.

De drie scenario’s 

❶   Een nieuwe aanbesteding 
Dit mag van de wet alleen maar als 
er wezenlijke veranderingen aan 
het plan worden toegevoegd. Dat 
betekent dat er dus een gedeeltelijk 
nieuw plan moet worden gemaakt, 
wat tijd en geld kost. Die extra tijd 
betekent ook dat de gemeente langer 
in tijdelijke huisvesting moet verblij-
ven. Daarnaast is de uitkomst van een 

nieuwe aanbesteding onzeker gezien 
de marktsituatie in de bouw.

❷   Een nieuw plan
Dit scenario betekent dat het onzeker 
is of we voldoende invulling kunnen 
geven aan de visie op het centrum-
hart. Ook is niet zeker dat de partners 
op een andere locatie ook mee willen 
doen. Bovendien moet er een andere 
bestemming voor het gemeentehuis 
worden gevonden. Uit onderzoek 
blijkt dat zowel bij koop als bij huur 
de investering of exploitatielasten 
hoger zijn dan bij de renovatie van 
het huidige gemeentehuis. Ook voor 
dit scenario geldt dat er extra tijd mee 
is gemoeid die tot hogere kosten voor 
tijdelijke huisvesting leidt.

❸   Doorgaan met het huidige plan
Het huidige plan voor het Huis van de
Samenleving is het resultaat van 
aanpassingen in het ontwerp en 
onderhandelingen met de aannemer. 
De aanpak centrumhart is versoberd 
en kan binnen het bestaande krediet 
uitgevoerd worden.

PARTNERS

Visie Bibliotheek AanZet
Onze tijd vraagt om een leven lang 
leren. De Bibliotheek AanZet wil 
daaraan bijdragen door inwoners te 
helpen taalvaardig, digivaardig en 
goed geïnformeerd te zijn en meer 
kritisch te laten denken.
Door het delen van de facilitaire 
mogelijkheden en de samenwerking 
met de partners ontstaat een 
toekomstbestendige bibliotheek 
met meer ruimte voor nieuwe 
activiteiten. Ook de openingstijden 
kunnen verruimd worden.

Visie Werkcafé SMILE
Leerwerkbedrijf SMILE verzorgde al 
het schoonmaakwerk in het gemeen-
tehuis. De komst van een werkcafé 
biedt de mogelijkheid om de werk-
ervaringsplekken voor mensen met 
afstand tot de arbeidsmarkt uit te 
breiden met eenvoudige horeca.

Visie Politie
Al eerder werd duidelijk dat het 
bureau aan de Goudsbloemstraat zal 
sluiten. Een steunpunt in het Huis 
van de Samenleving biedt een goede 
mogelijkheid om de dienstverlening 
in Alblasserdam te behouden. 

Informatieavond 15 november
Tijdens deze avond werden inwoners 
en raadsleden bijgepraat over de 
ontwikkeling van het Huis van de 
Samenleving en de aanpak van het 
centrumhart. Ook was er gelegenheid 
om met vertegenwoordigers van 
gemeente en haar partners in 
gesprek te gaan. 

Tijdens deze avond kwam een aantal 
punten naar voren, zoals: 

Bereikbaarheid van het gemeentehuis 
en het hoogteverschil bij Makado/
Nedersassen. 
Dat kan voor senioren en mensen 
met beperkingen lastig zijn. 
Mogelijkheden voor verbetering 
worden onderzocht. Verbetering van 
de parkeermogelijkheden worden 
meegenomen in het Gemeentelijk 
Verkeer- en Vervoerplan (GVVP).

Toekomst pand bibliotheek.
Dat is nog niet bekend. Het pand 
heeft nu een maatschappelijke 
bestemming.

Duurzaamheid van het te 
renoveren gebouw.
Het plan koerst op een gebouw dat 
straks label A heeft. Dat is de hoogste 
categorie en een aanzienlijke 

Een visualisatie van het Huis van de Samenleving (DP6 architectuurstudio)

De bibliotheek (DP6 architectuurstudio)

Inrichting Raadhuisplein (Ingenieursbureau Drechtsteden) Bewonersavond. Foto: Alblasserdamnieuws.nl

verbetering ten opzichte van het 
huidige gemeentehuis. 

Financiën en de investering. 
De investering is verantwoord: de 
exploitatielasten blijven gelijk.

Over het centrumhart. Bijvoorbeeld 
over de bomen aan de Havenstraat en 
de bestrating van het Raadhuisplein.
In de plannen is hier aandacht voor.


